



---

## MEDIA ADVISORY

### Budget 2023: Does it pave the way for a better Ottawa?

**OTTAWA | TRADITIONAL TERRITORY OF THE ALGONQUIN ANISHINAABEG, February 23, 2022** - How does the City of Ottawa's Draft Budget 2023 line up with the actions required to address the intersecting environmental and climate, housing and affordability crises, and improve community well-being? Are the budget and budget process transparent and accessible? The budget will be examined by Peoples Official Plan Coalition members and leaders of several environmental and social justice organizations at a bilingual press conference on Monday, February 27th.

**What:** Peoples Official Plan Virtual Press Conference on City of Ottawa draft Budget 2023

**Who:**

- Alice Irene Whittaker, Executive Director, Ecology Ottawa
- Angela Keller-Herzog, Executive Director, Community Associations for Environmental Sustainability (CAFES)
- Laura Neidhart, Chair, Just Food
- Laura Shantz, Board Member, Ottawa Transit Riders
- Paul Johanis, Chair, Greenspace Alliance of of Canada's Capital
- Roland Dorsay, Director-at-Large, Federation of Citizens' Associations Ottawa (FCA)

**When:** Monday, February 27th 10am

**Where:** <https://us02web.zoom.us/j/81428399975> Meeting ID: 814 2839 9975

On January 31st, 2023, POP outlined its [Priorities for Budget 2023](#), across issues including climate action, urban forest management, greenspace, affordable housing and homelessness, social services, safety and wellbeing and the whole budget process. POP members will now come together through a press conference to discuss how the draft Budget 2023 lines up with these priorities. As the period for consultation on Budget 2023 is very narrow, POP members will also discuss activities that it hopes to see in the lead up to Budget 2024, such as a significantly improved process.

The press conference will begin with an introduction and 15 minutes for speakers to share their initial analysis of the budget, followed by time for questions and answers.

For more information, contact:

Mary Stuart, CAFES Climate & Environment Coordinator

[mstuart@cafesottawa.ca](mailto:mstuart@cafesottawa.ca)

**About the Peoples Official Plan coalition:**

The Peoples Official Plan (POP) coalition is composed of over 20 not-for-profit organizations, representing tens of thousands of Ottawans. We advocate at Ottawa City Hall for better transit, greater walkability and active transportation, greenspace for all, housing equity, climate change mitigation and adaptation, equity and inclusion, sustainable waste management, and food security, all sought through ethical city planning practices. The organizations that make up the POP coalition include:

- ACORN Ottawa
- Alliance to End Homelessness Ottawa
- Beechwood Market
- Bike Ottawa
- Citizen Climate Counsell (C3)
- City for All Women Initiative (CAWI)
- Community Associations for Environmental Sustainability (CAFES)
- Ecology Ottawa
- Energy Mix
- Federation of Citizens' Associations (FCA)
- For Our Kids Ottawa/Gatineau
- Greenspace Alliance of Canada's Capital
- Healthy Transportation Coalition
- Heritage Ottawa
- Just Food
- Ottawa Eco-Talent Network
- Ottawa Renewable Energy Cooperative
- Ottawa Transit Riders
- ReImagine Ottawa
- Coalition of Community Health and Resource Centres of Ottawa
- The Ottawa Carleton Wildlife Centre
- Walkable Ottawa
- Waste Watch Ottawa

\*\*\*\*\*

**AVIS AUX MÉDIAS**

Budget 2023 : Ouvre-t-il la voie à une meilleure ville d'Ottawa ?

**OTTAWA | TERRITOIRE TRADITIONNEL DE L'ALGONQUIN ANISHINAABEG, le 23 février 2022** - Comment le projet de budget 2023 de la Ville d'Ottawa concorde-t-il avec les mesures requises pour faire face aux crises croisées de l'environnement et du climat, du logement et de l'abordabilité, et pour améliorer le bien-être de la collectivité ? Le budget et le processus budgétaire sont-ils transparents et accessibles ? Le budget sera examiné par les membres de

la Coalition du Plan Officiel Populaire et les dirigeants de plusieurs organisations environnementales et de justice sociale lors d'une conférence de presse bilingue le lundi 27 février.

**Quoi :** Conférence de presse virtuelle du Plan officiel populaire sur le projet de budget 2023 de la municipalité d'Ottawa.

**Qui :**

- Alice Irene Whittaker, directrice générale d'Écologie Ottawa.
- Angela Keller-Herzog, directrice générale, Community Associations for Environmental Sustainability (CAFES)
- Laura Neidhart, présidente, Just Food
- Laura Shantz, membre du conseil d'administration du groupe des usagers de transport en commun d'Ottawa
- Paul Johanis, président, Alliance pour les espaces verts de la capitale du Canada
- Roland Dorsay, directeur général, Fédération des associations de citoyens d'Ottawa (FAC)

**Quand :** Lundi 27 février, 10 h

**Où :** <https://us02web.zoom.us/j/81428399975> ID de la réunion : 814 2839 9975

Le 31 janvier dernier, le POP a exposé ses [priorités pour le budget 2023](#), sur des questions telles que l'action climatique, la gestion des forêts urbaines, les espaces verts, le logement abordable et l'itinérance, les services sociaux, la sécurité et le bien-être et l'ensemble du processus budgétaire. Les membres du POP vont maintenant se réunir lors d'une conférence de presse pour discuter de la manière dont le projet de budget 2023 s'inscrit dans ces priorités. La période de consultation sur le budget 2023 étant très courte, les membres du POP discuteront également des activités qu'ils espèrent voir se dérouler d'ici le budget 2024, comme une amélioration significative du processus.

La conférence de presse débutera par une introduction et une quinzaine de minutes au cours desquelles les intervenants feront part de leur première analyse du budget, avant de laisser place aux questions et réponses.

Pour plus d'informations, veuillez contacter :

Mary Stuart, coordinatrice climat et environnement du CAFES  
[mstuart@cafesottawa.ca](mailto:mstuart@cafesottawa.ca)

**À propos de la coalition du Plan officiel populaire :**

La coalition du Plan officiel populaire (POP) est composée de plus de 20 organisations à but non lucratif, représentant des dizaines de milliers d'Ottaviens. Nous militons à l'hôtel de ville d'Ottawa en faveur d'un meilleur transport en commun, d'une plus grande possibilité de marche et de transport actif, d'espaces verts pour tous, de l'équité en matière de logement, de l'atténuation des changements climatiques et de l'adaptation à ceux-ci, de l'équité et de l'inclusion, de la gestion durable des déchets et de la sécurité alimentaire, le tout par le biais de

pratiques d'urbanisme éthiques. Les organisations qui composent la coalition POP sont les suivantes :

- ACORN Ottawa
- Alliance pour mettre fin à l'itinérance à Ottawa
- Marché Beechwood
- Vélo Ottawa
- Citizen Climate Counsell (C3)
- Initiative de la ville pour toutes les femmes ( IVTF )
- Community Associations for Environmental Sustainability (CAFES) (en anglais seulement)
- Écologie Ottawa
- Energy Mix
- Fédération des associations de citoyens ( FAC )
- Pour nos enfants Ottawa/Gatineau
- Alliance pour les espaces verts de la capitale du Canada
- Coalition pour un transport sain
- Patrimoine Ottawa
- Alimentation juste
- Réseau Éco-Talent d'Ottawa
- Coopérative d'énergie renouvelable d'Ottawa
- Les usagers du transport en commun d'Ottawa
- ReImagine Ottawa
- Coalition des centres de ressources et de santé communautaires d'Ottawa
- Le Centre de la faune d'Ottawa-Carleton
- Walkable Ottawa (en anglais seulement)
- Waste Watch Ottawa